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Schriftelijke vragen Eetbaar water bij de Rotterdamse marathon 

 

Rotterdam, 9 mei 2019  

 

Geacht college, 

Grote sportevenementen gaan vaak gepaard met veel wegwerpplastic: waterflesjes, plastic bakjes en 

ander potentieel zwerfafval. Ook sponsjes, die worden uitgedeeld aan sporters voor de broodnodige 

watertoevoer, belanden na eenmalig gebruik vaak meteen op straat.  

In Londen is tijdens de afgelopen marathon van 28 april een charmant alternatief geïntroduceerd dat 

een hoop plastic zwerfval kan voorkomen. Eetbare watercapsules op basis van zeewier.1 Duizenden 

marathonlopers kregen een watercapsule uitgedeeld en konden deze tijdens het rennen nuttigen. 

Ook op ander vlak zijn er verbeteringen mogelijk om sportevenementen in Rotterdam te 

verduurzamen. Dit jaar was er al een pilot om de Rotterdamse marathon te verduurzamen. Volgend 

jaar, het jubileumjaar, moet de marathon ‘zoveel mogelijk circulair worden georganiseerd.’2 

GroenLinks is voorstander van duurzame sportevenementen; wij zijn zeer enthousiast over deze 

ontwikkelingen. We hebben dan ook de volgende vragen: 

1. Bent u bereid te onderzoeken of de genoemde of vergelijkbare watercapsules kunnen 

worden ingevoerd tijdens de Rotterdam Marathon van 2020? 

Ook andere buitensportevenementen zouden zich goed lenen voor het uitgeven van eetbare 

watercapsules. Dit jaar nog worden er verschillende hardloopwedstrijden gehouden, waaronder de 

Harbour run en natuurlijk de Roparun, waar team politiek team 249 aan meedoet. 

2. Bent u bereid het gesprek aan te gaan met organisatoren van sportevenementen in 

Rotterdam over het gebruik van de watercapsules? 

3. Welke eisen stelt u aan organisatoren wat betreft het tegengaan van zwerfafval en 

duurzaamheidsambities?  

4. Op de websites van sportorganisatoren zelf is nog weinig te ontdekken over duurzaamheid. 

Bent u bereid hen te verplichten transparant te zijn over welke duurzame acties zijn 

ondernomen? 

5. Welke initiatieven ontplooit u verder om wegwerpplastic tijdens sportevenementen tegen te 

gaan? Gaat u bijvoorbeeld de pilot in samenwerking met Golazo Nederland die dit jaar liep 

tijdens de marathon verder uitbreiden? 

6. Hebt u in het kader van de pilot de afvalstromen van sportevenementen in kaart gebracht? 

Zo ja, waar zijn wat u betreft verbeteringen aan te brengen? Zo nee, bent u bereid een 

overzicht te maken en de bevindingen te delen? 

                                                           
1 https://www.independent.co.uk/life-style/london-marathon-edible-water-bottle-capsules-a8889796.html 
2 https://rotterdamcirculair.nl/nieuws/geen-zooi-op-mooiste-marathon/,  

https://www.independent.co.uk/life-style/london-marathon-edible-water-bottle-capsules-a8889796.html
https://rotterdamcirculair.nl/nieuws/geen-zooi-op-mooiste-marathon/


Bij de Zevenheuvelloop in Nijmegen is een ‘eigen vervoerstoeslag’ ingevoerd. Iedereen die niet met 

de trein komt, niet in de regio Nijmegen woont en niet in het bezit is van een NS- of OV-jaarkaart, 

betaalt een Eigen vervoerstoeslag van € 5,-. Deze toeslag is bedoeld om het reizen per openbaar 

vervoer te stimuleren. De opbrengst van de Eigen vervoerstoeslag wordt geïnvesteerd in duurzame 

projecten.3  

7. Het zou mooi zijn als Rotterdam voor het marathonjubileumjaar ook een eigen 

vervoerstoeslag in gaat voeren. Overweegt u de organisatie te vragen ook een eigen 

vervoerstoeslag te gaan heffen? Zo nee, waarom niet? 

De uitspraak ‘wat je van dichtbij haalt, is lekkerder’ zou wat ons betreft zoveel mogelijk gehanteerd 

moeten worden bij alle evenementen in de stad. 

8. Bent u bereid in gesprek te gaan met organisatoren van sportevenementen om de catering 

zoveel mogelijk van Rotterdamse makelij of directe omgeving te betrekken? (Dit is zowel 

goed voor de ecologische voetafdruk, alsmede voor de lokale middenstand.) Zo nee, waarom 

niet?  

Verschillende gemeenten waaronder Groningen en Amsterdam nemen deel aan het Plastic Promise-

project van GreenEvents Nederland.4 Plastic Promise is een landelijk platform, waar duurzame kennis 

en ambities worden gedeeld met als doel het plastic gebruik in de evenementenindustrie binnen drie 

jaar met minimaal 50 procent te reduceren en de alsnog gebruikte plastics hoogwaardig te recyclen.5 

GroenLinks ziet graag dat de gemeente Rotterdam zich aansluit bij dit initiatief. 

9. Overweegt u met de gemeente Rotterdam deel te nemen aan dit project? Zo ja, waarom is 

de gemeente Rotterdam nog geen deelnemer? Zo nee, waarom niet? 

10. Bent u ook bereid om bij de organisatie van de Rotterdam Marathon erop aan te dringen 

deel te gaan nemen aan het Plastic Promise project en zo de grote hoeveelheid plastic afval 

te reduceren? 

Naast de gemeente en de marathon van Amsterdam, zijn ook evenementen als Amsterdam Dance 

Event deelnemer van de Plastic Promise.  

11. Bent u bereid om deelname aan dit project ook bij organisatoren van andere evenementen 

in Rotterdam met een grote hoeveelheid plastic afval te stimuleren? Zo nee, waarom niet?  

12. Wij zijn heel benieuwd naar verdere initiatieven en duurzame ideeën om de Rotterdamse 

sportevenementen te verbeteren. Welke projecten heeft het college op stapel staan? 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Jimmy Smet    Astrid Kockelkoren  

                                                           
3 https://www.nnzevenheuvelenloop.nl/over-nn-zevenheuvelenloop/duurzaamheid/,  
4 https://www.plasticpromise.nl/deelnemers 
5 https://www.plasticpromise.nl/platform 
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Bijlage – Eetbare watercapsules  


